
 

 

Αθήνα, 24  Ιουλίου  2025 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Υγείας  

Θέμα : Ανάγκη αναμόρφωσης του πλαισίου λειτουργίας των ιδιωτικών κλινικών 

Οι μικρές και μικρομεσαίες ιδιωτικές κλινικές στην Ελλάδα εξυπηρετούν πάνω από 

100.000 ασθενείς ετησίως και απασχολούν περισσότερους από 3.000 εργαζομένους, 

συμβάλλοντας ουσιαστικά τόσο στην παροχή υπηρεσιών υγείας όσο και στην τοπική 

οικονομία. Παρά ταύτα, παραμένουν εκτεθειμένες σε ένα ασφυκτικό οικονομικό 

πλαίσιο που απορρέει από το μηχανισμό του claw back, χωρίς πρόσβαση σε 

ουσιαστικά χρηματοδοτικά εργαλεία (π.χ. ΕΣΠΑ) , με υπέρμετρη φορολόγηση, όπως 

ο ΦΠΑ 24% για κρίσιμες ιατρικές πράξεις καθώς και με την εφαρμογή  αυστηρών 

ποιοτικών κριτήριων τα οποία μοιάζει να έχουν τιμωρητικό χαρακτήρα.  

Οι παραπάνω κυβερνητικές επιλογές οδηγούν τις μικρές και μεσαίες ιδιωτικές κλινικές 

σε αναστολή της λειτουργίας τους και θέτουν σε κίνδυνο την βιωσιμότητά τους  με 

αποτέλεσμα την υποβάθμιση της περίθαλψης και σε αδυναμία πρόσβασης των 

πολιτών στο βασικό αγαθό της υγείας, ειδικά σε περιοχές που η δημόσιες δομές δεν 

επαρκούν.  

Επειδή ο ιδιωτικός τομέας υγείας καλύπτει σοβαρά κενά του δημοσίου συστήματος, 

κυρίως σε απομακρυσμένες και υποστελεχωμένες περιοχές της χώρας,  

Επειδή, ο ιδιωτικός τομέας υγείας ενισχύει την τοπική οικονομία με απασχόληση του 

τοπικού εργατικού δυναμικού, 

Επειδή, οι μικρές και μικρομεσαίες επιχειρήσεις αποτελούν παραδοσιακά την 

ραχοκοκαλιά της ελληνικής οικονομίας  

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Προτίθεται το Υπουργείο να προχωρήσει άμεσα σε αύξηση των δόσεων 

αποπληρωμής του claw back για τα έτη 2022-2023 και σε μείωση της 

μηνιαίας προείσπραξης για το β΄ εξάμηνο του 2025, ώστε να αποφευχθεί 

η κατάρρευση των ιδιωτικών δομών υγείας; 

2. Σκοπεύει να επανεξετάσει το σύστημα των ποιοτικών κριτηρίων ώστε να 

μη λειτουργούν με χαρακτήρα ποινής αλλά να ενισχύουν ουσιαστικά την 

ποιότητα των παρεχόμενων υπηρεσιών; 

3. Υπάρχει σχεδιασμός για την ένταξη του ΚΑΔ “Νοσοκομειακές 

Δραστηριότητες” σε ευρωπαϊκά ή εθνικά χρηματοδοτικά εργαλεία (π.χ. 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

7818

Ημερομ. Κατάθεσης:

24/7/2025



ΕΣΠΑ, Ταμείο Ανάκαμψης), με στόχο τον εκσυγχρονισμό και την 

πράσινη/ψηφιακή μετάβαση των υποδομών; 

4. Υπάρχει σχεδιασμός για μείωση του ΦΠΑ στις υπηρεσίες υγείας σε 

λογικά επίπεδα, όπως ισχύει και για άλλες κρίσιμες κοινωνικές 

υπηρεσίες; 

 

Οι Ερωτώντες  Βουλευτές 

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας 

Καλαματιανός Διονύσιος  

 

Ακρίτα Ελένη 

Βέττα Καλλιόπη 

Γαβρήλος Γιώργος  

Γιαννούλης Χρήστος  

Δούρου Ειρήνη (Ρένα) 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης  

Μαμουλάκης Χαράλαμπος  

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος  

Μπάρκας Κωνσταντίνος  

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Παπαηλιού Γεώργιος  

Τσαπανίδου Πόπη 

Ψυχογιός Γιώργος 

 

 

 

 

 




